
Protokół Nr LII/1/2023 

 

Sesję rozpoczęto w dniu 5 stycznia 2023 roku o godz. 10:00 i zakończono o godz. 11:40. W sesji na podstawie 

listy obecności na ogólną ilość 15 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli wymagane quorum., od pkt 11 w 

sesji uczestniczyło 12 radnych. Miejsce odbycia sesji – sala „Stodoła” Gminne Centrum Kultury w Gąsawie 

ul. Żnińska 3a 

 

Radni nieobecni  

1. Robert Dworek 

2. Adam Adamczyk 

 

Spoza rady w sesji udział wzięli: 

Błażej Łabędzki – Wójt Gminy Gąsawa, 

Natalia Nowakowska – Zastęp[ca Wójta Gminy Gąsawa, Sekretarz Gminy Gąsawa, 

Genowefa Bocian – Skarbnik Gminy Gąsawa, 

Jacek Superczyński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gąsawie, radny Rady Powiatu w Żninie 

Joanna Łakomska – Kierownik GOK w Gąsawie 

Zofia Brzykcy – Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Gąsawie 

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

5. Sprawozdanie o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji uchwał. 

6. Składanie wniosków i interpelacji 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia procedury związanej z nadaniem miejscowości Gąsawa statusu 

miasta, 

8. Podjęcie uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy Gąsawa w sprawie 

nadania miejscowości Gąsawa statusu miasta. 

9. Uchwalenie budżetu gminy na 2023 rok: 

a) wprowadzenie do dyskusji Wójta Gminy, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023 - 2032: 

a) wprowadzenie, 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Gąsawa na 

lata 2023 - 2032, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2023 

roku, 

b) Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania 

Narkomanii na 2023 rok, 

c) zatwierdzenia planu pracy komisji rewizyjnej na 2023 rok, 

12. Wolne głosy i wnioski. 

13. Zakończenie. 

 

 

Ad.1,2 

Otwarcia sesji dokonał przewodniczący rady gminy Mariusz Kazik, który powitał wszystkich przybyłych na 

sesję oraz na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji na ogólną ilość 15 radnych udział bierze w tej 



chwili 13 radnych i jest ona władna do podejmowania uchwał. Następnie przedstawił porządek obrad sesji, 

który został przyjęty 13 głosami „za” bez zmian. 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z ostatniej sesji został wyłożony do wglądu radnych 

przed sesją oraz w biurze rady. Zapytał radnych czy go czytać, czy przyjmą w wersji wyłożonej bez 

odczytywania. Radni zdecydowali, aby protokołu nie odczytywać i przyjęli w wersji wyłożonej jednogłośnie 

13 głosami „za”. 

Ad.4. 

W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy złożył sprawozdanie o swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym. 

(Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.) 

 

Ad.5 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym od dnia 28 listopada 

2022 r. do dnia 4 stycznia 2023 roku oraz informację z realizacji uchwał (sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie wpłynął żaden wniosek i nie została złożona żadna 

interpelacja. 

 

Ad.7. 

Wprowadzenie do tego punktu porządku obrad sesji przedstawiła Zastępca Wójta Gminy Gąsawa, Sekretarz 

Gminy p. Natalia Nowakowska w związku z inicjatywą Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, który 

wystąpił z pismem w sprawie procedury związanej z nadaniem Gąsawie praw miejskich, które  

utraciła w 1934 roku. Nadanie praw miejskich wiąże się z szansą na rozwój miejscowości, poprzez 

zwiększenie możliwości rozbudowy Gąsawy w tereny mieszkalne i produkcyjne, pozyskanie 

inwestorów oraz możliwość pozyskania środków zewnętrznych adresowanych zarówno dla miast jak 

i obszarów wiejskich. Inicjatywa, przywrócenia praw miejskich spotkała się z aprobatą Wójta Gminy 

Gąsawa, Przewodniczącego Rady Gminy i radnych Rady Gminy w Gąsawie. Dlatego, decyzja o 

wszczęciu procedury przywrócenia praw miejskich będzie swoistym hołdem oddanym naszym 

przodkom. W oparciu o zapisy ustawy o samorządzie gminnym, nadanie miejscowości statusu miasta, 

dokonywane jest w sposób uwzględniający infrastrukturę społeczną i techniczną oraz układ 

urbanistyczny i charakter zabudowy, a więc za utworzeniem miasta przemawiają przesłanki, które 

wskazują, że miasto tworzone jest na terenie zurbanizowanym, o przewadze ludności nierolniczej, 

posiadającym odpowiedni potencjał gospodarczy i odpowiednio ukształtowaną infrastrukturę w 

zakresie urządzeń komunalnych i komunikacyjnych, a także spełniającego funkcję lokalnego ośrodka 

oświaty, kultury i handlu. Gąsawa jako miejscowość posiada wiele cech, które stanowią podstawę do 

nadania statusu miasta m.in.: 

1. Posiadanie miejskich cech funkcjonalno-przestrzennych (układ urbanistyczny typu miejskiego 

z wyodrębnionym rynkiem, zwartą zabudową, jednoznacznie wykształconym centrum, brakiem 

zabudowy zagrodowej w obszarze zwartej zabudowy, infrastrukturą w postaci dróg o nawierzchni 

asfaltowej, chodników, oświetlenia ulicznego); 

2.Odpowiednia infrastruktura techniczno-komunalna (stacja uzdatniania wody, siec wodociągowa, 

sieć kanalizacji sanitarnej, przepompownie ścieków, stacje bazowe telefonii komórkowej, internet 

światłowodowy, monitoring); 

3. Rys historyczny i posiadanie praw miejskich w przeszłości; 

4. Posiadanie zabytków architektonicznych, kulturowych i wyznaniowych; 



5. Stanowi ważny ośrodek administracyjno-gospodarczy o znaczeniu ponadlokalnym. Gąsawa jest 

nie tylko siedzibą gminy, w której znajdują się takie instytucje obsługujące mieszkańców jak: Urząd 

Gminy, Gminny Ośrodek Kultury, Gminna Biblioteka Publiczna, Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej, Zakład Robót Publicznych, Gminna Spółka Wodna, poczta, bank, Niepubliczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej, szkoła podstawowa, szkoła średnia, przedszkole, kościół parafialny, ale także ma 

rozwiniętą sferę usług świadczonych dla mieszkańców: restauracje, apteki, sklepy, usługi fryzjersko-

kosmetyczne, stolarskie, naprawa pojazdów samochodowych, usługi z branży ogólnobudowlanej, 

zakłady pracy. Również sfera kulturalna, sportowa i oświatowa są bardzo dobrze rozwinięte. Na 

terenie miejscowości znajduje się hala sportowa, boisko wielofunkcyjne ze sztuczną trawą, boisko ze 

sztuczną nawierzchnią do gry w hokeja, orlik lekkoatletyczny, siłownia zewnętrzna, a także plaża 

gminna z polem namiotowym. 

6. Zatrudnienie mieszkańców poza rolnictwem. 

Prawa miejskie nie pociągają za sobą dodatkowych przywilejów dla mieszkańców czy władz 

lokalnych, niemniej jednak, posiadanie statusu miasta odgrywa ważną rolę wizerunkową dla 

miejscowości dysponującej takim statusem. Nasza gmina ciągle się rozwija, a podjęcie przez radnych 

przedmiotowej uchwały, będzie dodatkowym zobowiązaniem dla gminnego samorządu do 

podejmowania kolejnych zadań w celu podnoszenia standardu życia mieszkańców oraz wzrostu rangi 

i znaczenia miejscowości Gąsawa i całej gminy. W związku z powyższym podjęcie niniejszej 

uchwały jest w pełni zasadne. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił radnym, że na portalu Gminy Gąsawa ukazały się pytania i 

odpowiedzi na  najczęściej zadawane pytania przez mieszkańców,  w przypadku kiedy Gąsawa stanie 

się miastem dotyczy to m.in. podatków opłat za wodę i ścieki, hodowlę zwierząt - wszystko zależy 

jaką decyzję podejmie Rada. 
Radny Jacek Mielcarzewicz pytał ile będzie kosztowało gminę przejście ze wsi do miasta jakie w związku z 

tym będą plusy a jakie minusy.  

Wójt Gminy odpowiedział – będą z tym związane koszty wymiany pieczęci i szyldów , napisów natomiast 

plusem będzie że Gmina może się starać o podwójne finansowanie jako miasto i jako gmina. 

Radny Jacek Mielcarzewicz – rozumiem że Gąsawa straci sołtysa i fundusz sołecki . 

Wójt Gminy potwierdził, że sołtysa nie będzie ale mogą być powołane rady osiedla. 

Radny Józef Goc pytał jak będą przebiegać granice. 

Sekretarz Gminy odpowiedziała , że zostaną takie jak są a rozszerzyć można zawsze . 

Radny Leszek Kranz projekt uchwały był omawiany w związku tym wnioskował o podjęcie tej uchwały i 

przystąpienie do procedury związanej z nadaniem praw miejskich dla Gąsawy. 

 

Uchwała Nr LII/327/2023 w sprawie podjęcia procedury związanej z nadaniem miejscowości Gąsawa 

statusu miasta została w głosowaniu jawnym podjęta 13 głosami „za” ( jednogłośnie ) 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy Gąsawa w sprawie 

nadania miejscowości Gąsawa statusu miasta. 

Wprowadzenie do tego punktu porządku obrad przedstawiła Sekretarz Gminy – Zastępca Wójta Gmin p. 

Natalia Nowakowska W związku z podjęciem procedury w sprawie nadania miejscowości Gąsawa 

statusu miasta wymagane jest przeprowadzenie obowiązkowych konsultacji z mieszkańcami 

zgodnie z art. 4b ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym . 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Uchwała Nr LII/328/2023 w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy Gąsawa w sprawie 

nadania miejscowości Gąsawa statusu miasta została w głosowaniu jawnym podjęta 13 głosami „za” ( 

jednogłośnie) 

Ad.9. 

W tym punkcie porządku obrad radni uchwalili budżet gminy na 2023 rok . 



Wprowadzenie do tego punktu porządku obrad przedstawił Wójt Gminy Błażej Łabędzki, ponadto 

projekt budżetu gminy na 2023 rok radni otrzymali  w wymaganym terminie, był również omawiany 

na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy w dniu 9 i 20 grudnia 2022 oku,  

(Wprowadzenie stanowi załącznik do protokołu). 

Ad.9.b. 

Skarbnik Gminy p. Genowefa Bocian przedstawiła uchwałę Nr 14/P/2022 Składu Orzekającego Nr 

7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 13 grudnia 2022  r. w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym projekcie budżetu Gminy Gąsawa na  2023 rok, oraz odczytała Uchwałę Nr 

12/Dpr/2022 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 13 

grudnia 2022 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego 

w projekcie uchwały budżetowej Gminy Gąsawa na 2023 r. 

 

Ad.9.c. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu budżetu gminy na rok 2023. 

Skarbnik Gminy zwróciła się do radnych, żeby przyjęli budżet w formie która została przedstawiona 

natomiast w trakcie trwania roku budżetowego budżet będzie uzupełniany z ponadplanowych 

dochodów. 

Ad.9.d. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Roman Szczęsny  odczytał projekt uchwały Nr LII/329/2023 w 

sprawie  budżetu gminy na 2023 rok. 

W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała Nr LII/329/2023 została podjęta 13 

głosami „za” ( jednogłośnie ) 

Od punktu 8 porządku obrad sesji w sesji uczestniczyło 12 radnych i 12 radnych brało udział w 

glosowaniu. 

Wójt Gminy podziękował radnym  za jednomyślne przyjęcie budżetu na 2023 roku oraz Skarbnikowi 

Gminy który często swój prywatny czas poświęcała na opracowanie projektu budżetu.  Skarbnik 

Gminy również  podziękowała radnym za przyjęcie budżetu gminy nas 2023 rok oraz pracownikom 

którzy wspierali ją w pracach nad projektem budżetu gminy. 

Ad.8. 

Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023-2032 

Ad.8.a. 

Wprowadzenie do tego punktu porządku obrad przedstawiła Skarbnik Gminy p. Genowefa Bocian . 

Ad.8.b. 

Skarbnik Gminy p. Genowefa Bocian przedstawiła uchwałę Nr 14/WPF/2022 Składu Orzekającego 

Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 13 grudnia 2022 r. w sprawie 

wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gąsawa. 

Na lata 2023-2032 

Ad.8.c. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Ad.8.d. 

Uchwała Nr LII/330/2023  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gąsawa 

na lata 2023-2032.,została podjęta 13 głosami „za” ( jednogłośnie). 

 

Ad.9.Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 

2023 roku, 

Projekt uchwały był omówiony na posiedzeniu komisji Rady Gminy, po krótkim wprowadzeniu 

przez Sekretarza Gminy – Zastępcę Wójta Gminy p. Natalię Nowakowską radni nie wnieśli uwag 

do przedstawionego projektu uchwały. 

W głosowaniu nad przedstawionym projektem uchwały głosowało 10 radnych obecnych na sali 

obrad. 



Uchwała Nr LII/331/2023 w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w 2023 roku została podjęta 10 głosami „za” . 

Radny Leszek Kranz zaproponował, żeby zrobić zbiórkę na dokarmianie psów które znajdują się 

w ZRP. 

Od tego punktu porządku obrad w sesji uczestniczy 12 radnych 

 

b) Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok, 

Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach komisji Rady Gminy, radni nie wnieśli uwag do 

przedstawionego projektu uchwały. 

Uchwała Nr LII/332/2023 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok, została w głosowaniu jawnym podjęta 

12 głosami „za” ( jednogłośnie ). 

 

c) zatwierdzenia planu pracy komisji rewizyjnej na 2023 rok, 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Józef Goc poinformował, ze wszyscy radni otrzymali 

projekt uchwały i plan pracy komisji rewizyjnej na 2023 w związku z tym prosił żeby przyjąć 

plan bez odczytywania., 

Uchwała Nr LII/333/2023 w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji rewizyjnej na 2023 rok 

została w głosowaniu jawnym podjęta 12 głosami „za” 

 

Ad.12. Wolne głosy i wnioski 

 Radny Leszek Kranz – samochód osobowo dostawczy który został zakupiony dla Zakładu Robot 

Publicznych miał służyć pracownikom, a stoi w garażu i niczemu nie służy.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że obecny samochód ma jeszcze ważny przegląd techniczny i ubezpieczenie i 

jeżeli to straci ważność wówczas będzie eksploatowany. 

Radny Artur Mrówczyński mówił o podwyższeniu stawek za wynajem obiektów sportowych – m.in. 

hali sportowej jeżeli stawki zostaną podwyższone to kluby sportowe nie będą miały na to funduszy. 

Wójt Gminy odpowiedział, że tu nie chodzi o generowanie zysków tylko o urealnienie kosztów. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na dokarmianie psów zebrano 930,00 zł. 

Radna Danuta Tomaszewska złożyła na ręce Wójta Gminy  i Dyrektorów jednostek organizacyjnych, 

pracowników wszystkim podziękowania za współpracę, mówiła o dużym zaangażowaniu wszystkich 

w pracę na rzecz gminy. 

Radny Jacek Mielcarzewicz pytał kiedy zostanie podłączony do kanalizacji budynek który został 

wybudowany na ul. Marii Konopnickiej. 

Wójt Gminy odpowiedział, że technicznie jest to  możliwe. Radny Leszek Kranz podziękował za 

częściową naprawę oświetlenia w Godawach i  prosi o dalszą naprawę. 

Następnie zwrócił się z pytaniem czy na terenie gminy Gąsawa w roku 2023 będą realizowane 

inwestycje przez Powiat. 

Jacek Superczyński Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gąsawie oraz radny Rady Powiatu w Żninie 

odpowiedział, że będzie opracowany projekt budowy ścieżki rowerowo – pieszej do Biskupina.  

Radny Józef Goc pytał kiedy będą zamontowane szafy czy półki na nagrody które zostały  podczas 

remontu hali sportowej a były tam wyeksponowane  nagrody zdobyte przez LKS w Gąsawie.  

Kierownik Referatu Oświaty, sportu i Turystyki Karol Wrzesiński wyjaśnił że półki będą 

zamontowane na stadionie do czasu rozpoczęcia sezonu. 

Teresa Kawczyńska sołtys z Gąsawy pytała czy przy wymianie oświetlenia na oświetlenie ledowe 

firma ENEA przewiduje przeniesienie słupów.  

Wójt Gminy poinformował że będą zmieniane oprawy. 

 

Mirosława Koc sołtys sołectwa Biskupin zgłosiła naprawę poszycia dachowego oraz naprawę komina  

w budynku świetlicy wiejskiej oraz o zobligowanie właścicieli do uporządkowania działek. 



Wójt Gminy poinformował, że w przyszłym tygodniu pracownik przyjedzie i dokona oceny. 

Poinformował, że nie możemy ingerować w uporządkowanie. 

Radny Jacek Mielcarzewicz stwierdził, że wszystkie puchary powinny być na hali sportowej tam 

gdzie stały hala jest miejscem publicznym i więcej osób się tam przemieszcza niż w budynku na 

stadionie . 

 

Ad. 13. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za udział w 

sesji i głosy w dyskusji i zakończył obrady LII sesji Rady Gminy. 

 

 

Protokolant        Przewodniczący Rady Gminy 
M.Majda 

          Mariusz Kazik 

 


